
INFORME SOBRE LA COMISSIÓ DE CANDIDATURA

La comissió es troba integrada per l’Amaia Rodrigo Arcay, la Teresa Estany Profitós i

l’Elena Ferre Toldrà. D’acord a cadascun dels objectius de la comissió es relaciona la

informació.

1. Posar-se en  contacte  amb les  persones  que  han  manifestat  la  voluntat  de  

presentar-se  com  a  candidates  al  primer  tram  de  les  primàries  i  fer  una

entrevista per conèixer-les

Es relaciona el llistat de persones entrevistades, la data de l’entrevista, i si finalment

aquesta persona es presenta o no. 

CANDIDAT/DA DATA DE

L’ENTREVISTA

ES PRESENTA?

Sílvia Porté Dijous 13 No

Helena Motos Dijous 13 No

Laura Bergés Dijous 13 Sí

Francesc Bea Dijous 20 Sí

Jordi Cipriano Dijous 20 Sí

Alfred Sesma Dijous 20 Sí

Sergi Talamonte Dijous 20 Sí

Anna Mayench Dimarts 18 Sí

David Salcedo Divendres 21 Sí

2. Decidir el nombre de llocs en el qual es fixa el primer tram  

D’acord  al  nombre  de  persones  presentades,  al  criteri  numèric  fixat  per  anteriors

acords (primer tram entre 5 i 7 persones) i al reglament de primàries, es proposa que

el nombre de llocs en el qual es fixa en aquest cas el primer tram sigui de 7.

3. Determinar si alguna de les persones candidates no és apta per presentar-se  

segons els criteris establerts en el reglament de primàries o per alguna raó

objectiva a considerar

D’acord al reglament de primàries els criteris a tenir en compte són els següents: 

- trajectòria de compromís amb el projecte

- capacitats tècniques i comunicatives

- diversitat de l’equip en quant a coneixement de diverses àrees de treball



- diversitat  i  representativitat  en  termes  generacionals,  territorials  i  de

sensibilitats polítiques

- disposició i experiència en el treball en equip

La comissió EN CAP CAS ni determina, ni selecciona la gent més adequada o menys.

Tampoc valora si una persona candidata és millor que una altra. Únicament valora si

compleix els requisits mínims.

Per tant, en aquest sentit a partir de les entrevistes realitzades no

hem  trobat  cap  impediment  basat  en  els  criteris  establerts  pel

reglament  de  primàries  per  tal  que  les  persones  candidates  s’hi

puguin presentar.

4. Redactar un informe amb les conclusions d'aquest treball  

CONCLUSIONS I NOTES

- Es posa de manifest per part de la comissió que hi ha una manca de presència

femenina en el primer tram de la llista i que per tant, cal tenir en compte que fer

unes primàries sense garantir el 50% de dones pot ser una mica estrany (la

proposició  de  candidats/es  és:  5  homes  i  2  dones).  Fora  oportú  fer  un

plantejament a nivell  d’espai del per què costa tant que les dones de l’espai

polític facin un pas endavant.

- En aquest sentit, recollim entre les raons per no presentar-se, sobretot en 

dones del col·lectiu, les dificultats del moment vital en que es troben 

(laboralment, familiarment, personalment).

Altres raons detectades que frenen la decisió de presentar-se a primàries són: 

la pèrdua de poder adquisitiu que suposaria l’aplicació del Codi Ètic del 

ComúdeLleida, l’alta exigència de dedicació que es percep del càrrec i l’alta 

exposició pública que suposa, en concret, ser regidor/a del ComúdeLleida.

- En aquest sentit, es posa de manifest en diferents entrevistes que diverses 

persones estan disposades a presentar-se a primàries sempre i quan tinguin la 

seguretat que no acabaran sent regidors/es. Aquesta seguretat no es pot 

garantir perquè el reglament de primàries només dona l’opció de triar el primer 

lloc de la llista en assemblea, però la resta de la candidatura respectarà l’ordre 

determinat pels vots recollits a primàries.

Davant aquesta disjuntiva, hem vist dues postures diferents. D’una banda, 

l’opció de retirar-se del procès de primàries perquè no es considera honest 



presentar-se a ser escollides per un lloc que no s’està disposada a ocupar. I de

l’altra, mantenir la candidatura a primàries valorant el baix risc de sortir als 

primers llocs de la llista i apuntant la possibilitat de renunciar a posteriori en cas

que el resultat de les eleccions el situés com a regidor.

Com a comissió portem a reflexió per part de l’assemblea valorar si en un futur 

pot ser positiu repensar alguns aspectes de les primàries per permetre més 

participació de persones que voldrien poder participar en el primer tram de 

primàries però no en posicions amb possibilitat de ser escollit/des regidors/es.

- Es posa de manifest també que caldria afinar més el reglament de primàries

per determinar amb exactitud quina documentació s’exigeix per presentar-se al

procès  i  quin  paper  juga  l’entrevista  portada  a  terme  per  la  comissió.

Considerem que en aquest cas, el procés d’entrevistes no només ha servit per

determinar que tothom compleix amb els requisits mínims exigits pel reglament

de primàries,  sinó  que també ha enriquit  el  procés  ajudant  a  les  persones

candidates a pensar sobre la decisió que prenen.

- Es posa de manifest per part de la comissió que alguns/es candidats/es amb

bon criteri,  mostren la seva preocupació en relació al fet de poder trobar-se

amb un suport insuficient per part de la base, apuntant a la tendència a la baixa

en la participació de la militància al Comú, que pretén ser des dels seus inicis

un projecte col·lectiu.

- Es  posa  de  manifest  per  part  de  la  comissió  que  alguns/es  candidats/es

sol·liciten compatibilitzar la seva feina actual amb la tasca de regidor/a en cas

de ser escollit/da. També es posa de manifest per part d’alguns candidats/es

que el sou pot resultar just i que caldria valorar de nou els topalls del Codi Ètic.

Tot i així, la majoria de les persones candidates han aportat possibles solucions

en cas que haguessin d’afrontar la situació de convertir-se en regidors/es.

Lleida, a 21 d’octubre de 2022


